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Conceptverslag van de vergadering van de Participatieraad 16 november 2023 

 

Aanwezig:  dhr. Kingma (vicevoorzitter), mevr. Jorna, dhr. Janssen, dhr. Hoekstra 

(secretaris), mevr. Brouwer-Lampers, dhr. Spiekhout, dhr. Roorda, mevr. 

Veldman, dhr. Smits en dhr. Pit 

Afwezig:   mevr. Elzinga (vz), mevr. Hullegie en de heer Nutters  

Verslag:     mevr. Van Dam (ambt. secretaris) 

Vastgesteld: vergadering van 21 december 2023  

_______________________________________________________________________ 

 

1. Welkom 

De heer Kingma opent de vergadering en heet allen van harte welkom.  

• Mevrouw Elzinga is wegens ziekte afwezig en zal haar werkzaamheden op advies 

tijdelijk tot het einde van het jaar neerleggen. De heer Kingma vervangt haar.  

• Verder zijn er afmeldingen van mevrouw Hullegie en de heer Nutters. Zij 

vertegenwoordigen de Participatieraad bij de 24-uurs kick-off bijeenkomst 

‘Wonen, welzijn en zorg in Zuidoost Fryslân’.  

• De heren Spiekhout en Roorda zijn als vertegenwoordigers aanwezig geweest 

bij de uitvaart van de heer Sixma en hebben een in memoriam gemaakt en 

voorgelezen. De heer Sixma is van 1 januari 2015 tot 1 januari 2019 een 

enthousiast lid geweest van de Participatieraad.  

• Vanwege de afwezigheid van mevrouw Elzinga zal het gezamenlijke etentje 

verplaatst worden naar januari. De datumprikker volgt. 

 

2. Vaststelling agenda 

Aan de agenda wordt punt 6a toegevoegd: projectgroep sociale basis. 

     De agenda wordt vastgesteld.   

 

3. Verslag en actiepuntenlijst van 19 oktober 2023 

Het verslag is akkoord en wordt vastgesteld. De actiepuntenlijst wordt bijgewerkt.  

 

4. Ingekomen en uitgaande stukken 

De inkomende post wordt doorgenomen.  

Voor de komende verkiezingen heeft het stembureau in de gemeente weer een 

voorziening, Stemmal genaamd, zodat slechtzienden zelfstandig hun stem kunnen 

uitbrengen. Ook is er een kandidatenlijst in braille die door de heer Smits altijd wordt 

opgehaald en deze laat hij rondgaan in de doelgroep. De aankondiging zal ook nog op 

de website van de Participatieraad worden geplaatst en de leden zullen dit item onder 

hun netwerk verspreiden.  

 

5. Mededelingen van het Dagelijks Bestuur 

• Het DB heeft overleg gehad met de beleidsadviseur Wmo. Het conceptverslag is 

toegestuurd aan de leden. Naar aanleiding hiervan heeft de heer Smits een vraag 

over het afschaffen van het abonnementstarief huishoudelijke hulp. Op de website 

van Rijksoverheid staat het volgende citaat: 

‘Om de houdbaarheid van de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo 2015) te 

verbeteren, heeft het kabinet besloten om voor alle Wmo-voorzieningen waar nu 

het abonnementstarief voor geldt, een inkomensafhankelijke eigen bijdrage in te 

voeren. Op dit moment betaalt elke cliënt die van een of meer van deze 

voorzieningen gebruik maakt, € 19 per maand (het abonnementstarief), ongeacht 
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het inkomen. Met de invoering van de inkomensafhankelijke eigen bijdrage wordt 

de hoogte van de eigen bijdrage bij alle maatwerkvoorzieningen afhankelijk van het 

inkomen. Deze wijziging gaat per 1 januari 2026 in’ einde citaat.  

• De gemeente heeft geen zicht op hoe een zorginstelling omgaat met het feit dat 

een cliënt wel of geen hulp krijg tijdens afwezigheid van de vaste hulp . Dit is vaak 

tijdens vakantieperiodes en/of ziekte. Hier zal naar worden geïnformeerd en zodra 

hier meer bekend over is wordt dit teruggekoppeld.  

• In dit overleg kwam ook de stichting De Ridderlijke Duitsche Orde Balije van Utrecht 

(RDO) aan de orde. Dit is van oorsprong een kloosterorde die sinds 1231 in Utrecht 

zetelt en is uitgegroeid tot een charitatief vermogensfonds. 

De RDO biedt financiële steun aan organisaties en individuen, met als doel om 

ondersteuning te bieden aan mensen in kwetsbare posities. Deze stichting heeft 

ook vermogen in de gemeente Heerenveen. Aanvragen kunnen worden gedaan via 

de website https://www.rdo.nl. 

 

6. Mededelingen van de werkgroepen 

 

Participatie (voorheen Werk&Inkomen) 

• De werkgroep heeft op 2 november jl. vergaderd. De afspraak met de strategisch 

beleidsadviseur participatie is voorbereid. Dit is een vervolgafspraak en gaat over 

bestaanszekerheid en armoede. Dit is in de begrotingsvergadering van oktober 

behandeld. Een definitie van bestaanszekerheid is: ‘Bestaanszekerheid is een term 

die verwijst naar de zekerheid die iemand heeft om in zijn of haar levensonderhoud 

te kunnen voorzien en een bepaalde levensstandaard te kunnen handhaven. Dit 

omvat de middelen om te voorzien in de basisbehoeften van het leven, zoals 

voedsel, onderdak, gezondheidszorg en onderwijs, en om financiële stabiliteit te 

bereiken’.  

• Voor het overleg met de wethouders wil de werkgroep graag informatie over:  

o De ervaringen programmatisch werken 

o Wat is de rol van het advies als het geld als is gereserveerd? 

• De werkgroep gaat inventariseren welke stichtingen c.q. organisaties zich in 

Heerenveen bezighouden met armoede en daar afspraken mee maken. 

 

Jeugd 

• Een grote afvaardiging heeft op 8 november een bezoek gebracht aan Casa het 

jongerencentrum van Heerenveen aan het Geerts Willigenplein. Ook binnen was het 

druk met jongeren. Het jongerencentrum, naar eigen zeggen het mooiste van 

Noord-Nederland, is voor jongeren van 12-20 jaar maar veel ouderen blijven 

‘hangen’ en verrichten vrijwilligerswerk. Voor wat betreft het drugsgebruik hanteert 

men een zero tollerance beleid. Dit geldt ook voor het gebruik van alcohol en ook 

vapen (elektronische sigaret) is niet toegestaan. Het pand wordt gehuurd en moet 

dicht omdat de eigenaar hier appartementen wil gaan bouwen. Dit en het plotseling 

overlijden eerder dit jaar van een jongerenwerker levert veel stress op. Er is nog 

geen nieuwe locatie beschikbaar. Het schoolmaatschappelijk werk wordt er uit 

bezuinigd dit heeft gevolgen voor het JIDS team (Jongeren in de School). Dit en de 

toekomst van Casa zal meegenomen worden in het overleg met de wethouders. Al 

met al een zeer goed en nuttig werkbezoek waar zeker een vervolg op zal komen.  

• De jaaragenda met speerpunten, data en werkbezoeken is gemaakt. Ook de 

reguliere afspraken met de beleidsadviseurs van de gemeente.  

• Binnenkort is er een afspraak met de jeugd Wijk ggd’ er van de gemeente.  

• Twee leden van de werkgroep zijn aanwezig geweest bij de aftrap van de sociale 

transitie waarbij Sharon Stellaard een lezing gaf over het boemerangbeleid over de 

wetten van de jeugdzorg van de afgelopen 50 jaar. De problemen binnen de 

jeugdzorg zijn nog precies hetzelfde als 50 jaar geleden. Bij deze aftrap waren veel 

vertegenwoordigers uit de hele keten aanwezig zoals ook de Raad voor de 

Kinderbescherming, scholen, regiecentrum bescherming&veiligheid etc. In het 

eerste kwartaal van 2024 zal de startnotitie verschijnen.  
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WMO (voorheen Ouderen en Meedoen&Voorzieningen) 

• De werkgroep heeft op 8 november vergaderd en besloten waar de werkgroep in 

2024 haar accenten op wil gaan leggen.  

• Het jaarrooster is vastgesteld en werkbezoeken gepland.  

• In december is een vertegenwoordiging van VN-panel uitgenodigd.  

• Het klanttevredenheidsonderzoek van Medipoint is doorgenomen en de werkgroep 

zal de vinger aan de pols houden. 

• Twee leden zullen aanwezig zijn bij de bijeenkomst dementienetwerk op 23 

november a.s.  

• Door het IZA (Integraal Zorg Akkoord) is er een samenwerking in de regio ontstaan. 

De gemeente Smallingerland heeft het mandaat. Binnenkort is er een bijeenkomst 

waar alle partijen bij elkaar zitten. Een van de onderwerpen is: hoe gaan we om 

met de personeelstekorten in de zorg?  

• Agendapunten voor het overleg met de wethouders zal de contactpersoon nog 

toesturen.  

 

6A. Projectgroep sociale basis 

De Participatieraad heeft zitting in de projectgroep sociale basis. Verschillende beleids- 

en projectleiders van de gemeente en externe partijen zijn hierbij aangesloten. Een 

externe projectleider is de trekker en heeft een visiedocument gemaakt. Het doel van 

deze projectgroep is om inzichtelijk te krijgen wat er allemaal op het gebied van het 

sociale in de gemeente aanwezig is. Aan de hand van het Movisie gespreksmodel wordt 

dit geleidt. De visie wordt in de volgende vergadering verder uitgediept. Aan het eind 

van het 1e kwartaal 2024 moet dit klaar zijn. Algemene opmerking vanuit de 

deelnemers was dat het gaat over bewoners en niet met inwoners dit is opgezet. De 

vergaderingen zullen door de leden blijvend worden bijgewoond. 

 

7. Beleidsagenda  

De Beleidsagenda is doorgenomen en de taken zijn verdeeld. 

 

8. Klanttevredenheidsonderzoek  

De werkgroep WMO heeft dit rapport behandeld. De conclusie van de werkgroep is 

dat het een mooi rapport is waarbij twee partijen zijn geïnterviewd. Je ziet alleen niet 

de achterliggende zaken zoals bijvoorbeeld hoe de ondervraagden zijn benaderd en of 

men de mensen aan de telefoon heeft gehad. De aanbevelingen zijn herkenbaar en 

concreet. De werkgroep houdt de vinger aan de pols. Dit onderzoek maakt 

nieuwsgierig naar het onderzoek van de gemeente. Dit wordt binnenkort verwacht.  

 

9. Accenten werkgroepen 2024 

Deze zijn behandeld in de mededelingen van de werkgroepen.  

 

10. Rondvraag  

• De voorzitter merkt op dat de gemeente heeft voorgesorteerd om de lange 

termijn investeringen voorlopig te stoppen. Als Participatieraad moeten we dit 

ook in de gaten houden want dit werkt door op meerdere fronten. 

• De heer Spiekhout meldt dat de stichting In Moaie Dei waarschijnlijk eind januari 

meer duidelijk heeft of er een nieuwe locatie komt voor haar activiteiten.   

• Er zal voor het etentje een nieuwe datumprikker worden toegestuurd. 

• De voorzitter is een bloemetje toegestuurd en de leden wensen haar een goed 

herstel.  

• De heer Smits stuurt informatie door naar de werkgroep Participatie van de 

Nationale Ombudsman over het artikel inspraak mag geen vinkje zijn ‘Burgers 

in de Participatiewet ervaren onvoldoende invloed 

 

11. Sluiting 

Om 21.00 uur sluit de voorzitter de vergadering en wenst allen wel thuis.  

 


